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Verslag van de Avond van Leusden, Uitwisseling Raadsinformatiebrief op  
16 oktober 2014 in de raadzaal van het gemeentehuis te Leusden 
 
Voorzitter: De heer J.R. Madiol 

Agenda Verslag 

Opening De voorzitter opent de Uitwisseling Raadsinformatiebrief om 20.00 uur.  

20.00 – 20.30 uur 1. Samenleving Voorop  
Wethouder Overweg geeft aan dat er zeker voorbeelden worden geëta-
leerd ten aanzien van onderhoud buitenruimte door burgers. Het onder-
houd gaat een stap terug van niveau B naar C. Daarover zijn publicaties 
geweest. Er wordt nu gewerkt aan de aanbesteding en hij gaat ervan uit 
dat dit 1 maart 2015 rond is. De eerste twee maanden worden overbrugd 
door het onderhoud in clusters uit te besteden. In het voorjaar van 2015 
worden bijeenkomsten belegd over het onderhoudsniveau. Het is goed 
daarbij voorbeelden van andere gemeenten mee te nemen.  
Het gebruik glyfosaat wordt in de aanbesteding meegenomen. Als het bin-
nen het budget past, wordt dat zo uitgevoerd en anders komt hij daarmee 
terug naar de raad. Ook de burgers zullen worden geïnformeerd over het 
gebruik van glyfosaat.  
 
De burgemeester geeft aan dat er wordt gewerkt aan een cultuurverande-
ring binnen het gemeentehuis. De lezing die onlangs is gegeven door de 
heer Hart ziet zij als stap in het bewustwordingsproces. Leusden loopt 
voorop in de beweging en elke stap is er een.  
 
Wethouder Overweg zegt dat het geen eenvoudige opdracht is dat de 
aannemer bij het groenonderhoud gebruik moet maken van de inzet van 
de burger. Er worden avonden belegd om mensen te motiveren mee te 
werken aan het onderhoud. Er wordt nog nagedacht over een soort van 
beloning.  
 
2. Regionale samenwerking bedrijfsvoering  
De burgemeester realiseert zich dat de raad is overvallen door het pers-
bericht waarin meer details staan over de samenwerking. Er ligt nog een 
aardige opgaaf ten aanzien van de bezuiniging op de bedrijfsvoering. 
Daarnaast komt er steeds meer vraag naar kwaliteit. Er wordt al langer 
gekeken naar slimme samenwerkingsmogelijkheden. Leusden heeft vol-
doende expertise in huis, maar naar de toekomst is samenwerken een 
verstandige move. Om die reden is de samenwerking met de genoemde 
partners opgezet. Dat zijn goede partners omdat het om relatief gelijke 
gemeenten gaat met een hands-onmentaliteit. Er zit geen financiële para-
graaf bij en het is geen gemeenschappelijke regeling. Voorlopig wordt op 
vier onderdelen samengewerkt, waaronder ICT. Het is goed om dan de 
krachten en de expertise van de samenwerkende gemeenten te bundelen. 
Daarna kan worden gekeken of er nog andere onderwerpen zijn waarbij 
kan worden samengewerkt. Er is gestart met bedrijfsvoering omdat dit 
geen politieke zaak is.  
 
Er is gekozen voor deze vier gemeenten en omdat er sprake is van een 
‘klik’. Daarnaast is de cultuur in het gemeentehuis en de schaalgrootte van 
die gemeenten belangrijk. Deze partners wilden ook hetzelfde tempo ma-
ken.  
 
Er kunnen altijd partners bijkomen, maar het is nu verstandig eerst meters 
te gaan maken. Als deze samenwerking een succes is, komen er vanzelf 
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meer partners en dan kan worden gekeken of die partners een aanwinst 
voor de samenwerking zijn.  
Als de samenwerking minder succesvol is en er zijn al afdelingen volledig 
samengegaan is dat lastig. De businesscase wordt eerst verder uitgewerkt 
en er zijn geen financiële consequenties.  
 
3. Voortgang implementatie Participatiewet  
Geen opmerkingen 
 
4. Proces besluitvorming Meerjarenbegroting RWA  
Wethouder Dragt geeft aan dat in de Meerjarenbegroting die de RWA in 
eerste instantie had aangeleverd, volgens het algemeen bestuur onvol-
doende de mogelijk negatieve effecten waren meegenomen. RWA ging er 
teveel van uit dat het ‘going concern’ zou zijn. Een van de risico’s is dat er 
minder mensen bij RWA een werkplek kunnen vinden.  
 
5. Langesteeggebied: Visievorming 
Wethouder Van Beurden geeft aan dat in het coalitieakkoord staat dat het 
gebied open en agrarisch kan blijven. Het is een gebied met een interes-
sante link tussen het Veluwegebied en de Utrechtse Heuvelrug. Er liggen 
wel initiatieven voor dat gebied. Het Waterschap wil graag natuur aanleg-
gen langs de Hamersveldse wetering. De Boom heeft nog een groene 
agenda en wil graag 15 ha EHS realiseren. De provincie wil in dat gebied 
graag wat ‘dikke’ natuur realiseren. Hij wil met partijen in gesprek gaan om 
te kijken waartoe dit kan leiden. Als dat niet lukt, blijft het gebied zoals het 
nu is. Het gaat wel om groene of ecologische gedachten. Er wordt wel ge-
dacht aan recreatie, maar het moet wel passend zijn binnen het gebied.  
 
Als het gaat om de ruimte-voor-ruimtevergunningen die nog op de plank 
liggen en die gaan over de rode contouren, dan is het collegestandpunt 
standpunt bekend. Als het om de verplaatsing van groen gaat, is het een 
interessante suggestie. De Stoutenburgerlaan waar natuurcompensatie 
plaatsvindt vanuit een ander project is interessant.  
 
Het collegestandpunt ten aanzien van woningbouw via landgoederen in 
het Langesteeggebied is bekend. Rood voor rood kan, maar alleen op 
plaatsen waar nu al rood is, daarbuiten wil het college daaraan niet mee-
werken.  
 
De meeste partijen wisten na de verkiezingsuitslagen wel wat de eventue-
le uitkomst voor dit gebied zou zijn. Partijen schakelen over naar een an-
dere realiteit omdat daar geen woningbouw wordt gepleegd. Het college 
staat open voor andere goede plannen.  
 
6. Toepassingsbesluit coördinatieregeling ex artikel 3.30 WRO 
Wethouder Van Beurden geeft aan dat het om twee projecten gaat. Voor 
beide projecten wil het college de coördinatieregeling toepassen. Hierdoor 
kan de vergunningverlening snel verlopen. Het gaat dan om het Meander-
project aan de Modderbeek en Groot Schutterhoef.  
 
Philadelphia gaat Schutterhoef wel realiseren. Het heeft te maken met de 
herstructurering van het vastgoed van Philadelphia. Het project in Leusden 
gaat door, maar elders in het land komen plekken te vervallen. Kinderen 
vanuit de regio kunnen dan ook Leusden geplaatst worden.  
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7. Arbitragegeschil MFC’s  
Wethouder Van Beurden geeft aan dat de gemeente en de WSL het eens 
zijn over de inschakeling van het Nederlands Arbitrage Instituut. De op-
dracht is verleend en hij hoopt dat in december 2014 het resultaat op col-
legeniveau bekend is. Het zou mooi zijn als de raad ook nog in december 
a.s. geïnformeerd kan worden, maar hij denkt dat dat niet gaat lukken.  

Een van de goede elementen van het Instituut is dat het zeer zorgvuldige 
protocollen kent. Als je voor het Instituut kiest, kies je automatisch voor die 
werkwijze.  

 

8. Stand van zaken Roundup in aanbestedingsprocedure 

Wethouder Overweg geeft aan dat in de aanbesteding is aangegeven dat 
het niet gebruiken van Roundup een optie is. Als dat binnen de budgetten 
past, komt het college daarmee niet terug naar de raad. Als het niet binnen 
het budget past, komt het college met een voorstel en kan de raad daar-
over een beslissing nemen. Voor 1 maart 2015 moet alles rond zijn. Hij 
kan niet aangeven wanneer de raad een eventueel voorstel krijgt.  

 

9. Huishoudelijke hulp 

Wethouder Overweg geeft aan dat er geen vaste criteria zijn opgesteld 
voor het ontvangen van huishoudelijke hulp. Er wordt gekeken naar wat 
iemand zelf niet kan vanuit de trits: A, wat kan iemand zelf, B wat kan het 
netwerk en C welk maatwerk is nodig. Dat is per cliënt verschillend. Het 
gaat niet meer om een schoon huishouden maar om een gestructureerd 
huishouden, de regie in het huishouden. Zorg op maat is goed kijken wat 
iemand kan en dat geeft geen willekeur. Om in kaart te brengen wat men-
sen nodig hebben, worden de medewerkers goed getraind.  

 

Er is veel communicatie opgezet nadat het besluit is genomen. Alle men-
sen die van huishoudelijke hulp gebruikmaken hebben een brief ontvan-
gen waarin wordt uitgelegd wat de situatie is. Daarop zijn weinig reacties 
ontvangen. Mensen begrijpen hoe de brief in elkaar zit en wat voor hen 
van toepassing is.  

 

De gemeente is met een aanbieder aan het werk gegaan om een voorstel 
in te dienen voor het behoud van werkgelegenheid. Daarop is een reactie 
ontvangen en er worden aanvullende vragen gesteld. De vakbond zat daar 
niet bij, een van de criteria is dat het werk moet opleveren of in ieder geval 
de huidige werkgelegenheid moet stabiliseren. De gemeente heeft geen 
rol naar de vakbonden. Elke zorgondernemer heeft een OR en daar moet 
het plan worden voorgedragen.  

 

De contracten met de huidige aanbieders zijn voor 1 oktober 2014 opge-
zegd. De gemeente is in onderhandeling met twee aanbieders. Er wordt 
gezocht naar een mogelijkheid zodat die aanbieders zorg kunnen blijven 
leveren aan de huidige cliënten. In de aanbesteding wordt gekeken hoe 
het aanbod van huishoudelijke zorg het best kan worden vormgegeven. Er 
wordt nu gedacht aan een korting op het tarief, waardoor het cliëntenbe-
stand kan worden vastgehouden. Aanbieders zijn bang cliënten te verlie-
zen omdat deze zelf hun zorg elders gaan inkopen, wellicht via het zwarte 
circuit. Dat wil de gemeente voorkomen door middel van de zachte lan-
ding.  

Het aantal huidige contracten ligt op zeven. De gemeente heeft de keus 
gemaakt het contract met huidige partijen met een jaar te verlengen, maar 
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wel onder andere voorwaarden. Naar de cliënten geeft dat een stukje ga-
rantie, nadeel is dat er geen nieuwe aanbieders ingezet kunnen worden. 
Inmiddels zijn er twee nieuwe aanbieders op de markt met zeer scherpe 
tarieven. Nieuwe aanbieders kunnen wel diensten leveren via de PGB's.  

 

10. Ossensteegje 5  

Wethouder Overweg zal in het raadsvoorstel een voorstel doen waarin de 
consequenties voor de onteigening worden meegenomen. Het gaat om 
een cassatiezaak en alles wat nu speelt, heeft geen invloed op deze zaak. 
Bij het voorstel zoals het er nu ligt, is het eigendom niet nodig. Het college 
zal dan voorstellen de cassatie vanuit de gemeente te stoppen. Dat kan 
alleen als de andere partij dat ook wil, anders loopt de zaak door. Ten 
aanzien van stukken die nu nog geheim zijn, zal hij kijken welke openbaar 
gemaakt kunnen worden.  

 

Sluiting De voorzitter sluit de Uitwisseling om 20.30 uur. 
 


